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PROTOKÓŁ nr XIII/2011 
obrad Rady Miejskiej w Suwałkach 

odbytych w dniu 28 września 2011 r. w godzinach 1000 – 1300 

w sali konferencyjnej nr 26 Urzędu Miejskiego w Suwałkach 
przy ul. Mickiewicza 1. 

 
Obradom przewodniczył: 
Andrzej Chuchnowski – Przewodniczący Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Na 23 radnych ustawowego składu Rady Miejskiej w Suwałkach VI kadencji 
w obradach uczestniczyło 23 radnych, w związku z czym istniało wymagane 
quorum do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Na sali obrad obecnych było ok. 100 osób. 
 
Radni obecni: 

1. Andrzej Paweł Chuchnowski,  
2. Zbigniew Roman De – Mezer,  
3. Grzegorz Gorlo,  
4. Dorota Jabłońska,  
5. Adam Kacprzyk,  
6. Józef Dariusz Kimera,  
7. Zdzisław Koncewicz,  
8. Janusz Aleksander Krzesicki,  
9. Stanisław Kulikowski,  

10. Włodzimierz  Marczewski,  
11. Adam Ołowniuk,  
12. Krzysztof Ołowniuk,  
13. Leszek Perkowski,  
14. Zdzisław Przełomiec,  
15. Anna Ruszewska,  
16. Agnieszka Dorota Rzatkowska, 
17. Stanisław Sieczkowski,  
18. Jadwiga Mariola Szczypiń,  
19. Sławomir Jan Szeszko,  
20. BoŜena Topczyłko,  
21. Krzysztof Tumialis,  
22. Andrzej Turowski,  
23. Tadeusz Franciszek Zamaro.  

 

 
Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 
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W obradach uczestniczyli: 
Prezydent Miasta Suwałki, zastępcy Prezydenta Miasta Suwałk, Naczelnik 
Wydziału Finansowego, naczelnicy niektórych wydziałów Urzędu Miejskiego, 
kierownicy inspekcji, policji i straŜy, sołtysi, prezesi i dyrektorzy niektórych 
jednostek organizacyjnych, przedstawiciele radia, telewizji i prasy  
– listy obecności stanowią załączniki nr 2 – 5 do protokołu.  
 

Ad pkt 1. 
Otwarcie obrad. 
 

Andrzej Chuchnowski otwierając XIII obrady powitał Czesława Renkiewicza –
Prezydenta Miasta Suwałk, Marka Buczyńskiego oraz Łukasza Kurzynę – 
zastępców Prezydenta Miasta Suwałk, Wiesława Stelmacha Skarbnika Miasta  
i przybyłych gości oraz internautów. 
 

Ad pkt. 2  
Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ porządek radni otrzymali  
wraz z zawiadomieniem o zwołaniu sesji. Radni nie wnieśli uwag, w związku  
z powyŜszym Przewodniczący Rady Miejskiej stwierdził, Ŝe został przyjęty 
następujący porządek XIII obrad:  

1. Otwarcie obrad.  

2. Przyjęcie wniosków do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu nr XII/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  

4. Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał 
Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 31 sierpnia 2011 r.  

5. Przyjęcie Informacji z wykonania budŜetu miasta za I półrocze 2011 r.  

6. Interpelacje i zapytania radnych.  

7. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia 
Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach.  

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dla terenu miasta 
Suwałk liczby punktów sprzedaŜy napojów alkoholowych zawierających 
powyŜej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spoŜycia  
poza miejscem sprzedaŜy jak i w miejscu sprzedaŜy.  

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy 
sprzedaŜy lokali mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk.  

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/21/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2010 r. w sprawie zmiany 
uchwały Nr LII/486/2010 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 września 
2010 r. w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 2011 r.  

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji podatkowych.  
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2025.  

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Wandy B.  
na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  

15. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

16. Wnioski i oświadczenia radnych.  

17. Zamknięcie obrad.  
 

Ad pkt. 3  
Przyjęcie protokołu nr XII/2011 obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ zgodnie z przepisami § 46 Statutu 
Miasta Suwałk protokół XII obrad został sporządzony i wyłoŜony do wglądu 
radnym w siedzibie Biura Rady Miejskiej. Radni mogli zgłaszać poprawki  
lub uzupełnienia do protokołu nie później niŜ w dniu poprzedzającym sesję,  
na której następuje przyjęcie protokołu, czyli w dniu 27 września 2011 r.  
W wymienionym terminie do treści protokołu radni nie zgłosili poprawek  
i uzupełnień, wobec czego protokół nr XII/2011 obrad Rady Miejskiej  
w Suwałkach został przyjęty.  
 

Ad pkt. 4  
Przyjęcie Informacji o pracy Prezydenta Miasta Suwałk i wykonaniu 
uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach od dnia 31 sierpnia 2011 roku  
– załącznik nr 6 do protokołu.    

Andrzej Chuchnowski poinformował, Ŝe Informację… radni otrzymali  
w materiałach sesyjnych.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja o pracy Prezydenta 
Miasta Suwałk i wykonaniu uchwał Rady Miejskiej od dnia 31 sierpnia  
2011 r. została przyjęta.  
 

 
Ad pkt. 5  
Przyjęcie Informacji z wykonania budŜetu miasta za I półrocze 2011 r.  
– załącznik nr 7 do protokołu. 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ uchwałą nr RIO.V.00320–21/11  
z dnia 8 września 2011 roku skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej 
zaopiniował pozytywnie przedłoŜoną przez Prezydenta Miasta Suwałk 
informację o przebiegu wykonania budŜetu Miasta za pierwsze półrocze  
2011 roku – bez uwag. Uchwała RIO stanowi załącznik nr 8 do protokołu.  
 
Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 9 do protokołu.  
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Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 10 do protokołu.  
 

Zbigniew De - Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
– załącznik nr 11 do protokołu.  
 

 
Włodzimierz Marczewski zapytał: 

1. Jak Pan Prezydent ocenia wykonanie planu inwestycyjnego Miasta 
Suwałki za rok 2011?  

2. Czy są inwestycje, które mogą być zagroŜone – jeśli tak, to które?  
3. Czy na skutek opóźnień rozliczania inwestycji ze środków unijnych grozi 

Miastu zaciąganie kredytu?  
 

Czesław Renkiewicz stwierdził, iŜ nie widzi zagroŜenia wykonania zadań 
inwestycyjnych przewidzianych w budŜecie do wykonania na 2011 rok poza 
drobnymi wyjątkami. Nie zostaną zrealizowane następujące zadania:  

− modernizacja kanalizacji deszczowej przy zalewie Arkadia. Został 
ogłoszony przetarg, wyłoniony wykonawca, jednak wykonawca nie 
przystąpił do wykonania tych robót, dlatego cała procedura musi być 
ponowiona, niestety nie uda się tego wykonać w br.;  

− budowa parkingu przy III LO – nastąpiły problemy związane  
z opracowaniem dokumentacji technicznej – firma nie wywiązała się  
w terminie ze zleconych zadań, opóźniała prace. Umowa została zerwana  
i nastąpi ponowienie całej procedury.  

W sprawie zaciągania kredytów stwierdził, iŜ obecnie sytuacja jest dobra i nie 
ma takiej potrzeby, jednak ten stan rzeczy moŜe się zmienić pod koniec roku  
w momencie wpływu faktur za główne zadania inwestycyjne. Jeśli środki 
własne będą nie wystarczające na ich opłacenie, zajdzie konieczność 
zwiększenia kredytu.  
 

Radni nie zgłosili uwag, w związku z tym Informacja z wykonania budŜetu 
miasta za I półrocze 2011 r. została przyjęta.  
 

Ad pkt. 6  
Interpelacje i zapytania radnych.  
 

Anna Ruszewska  

1. W imieniu mieszkańców ulicy Armii Krajowej skierowała prośbę,  
aby słuŜby mundurowe zwróciły baczniejszą uwagę na łamanie przepisów 
ruchu drogowego przez motocyklistów urządzających tam wyścigi. 

2. Zaproponowała, aby waŜne uroczystości odbywające się w sali obrad ratusza 
transmitowano drogą internetową.  
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3. Zwróciła uwagę, iŜ na ulicy Kościuszki naprzeciwko Powiatowego Urzędu 
Pracy znajduje się kiosk ruchu, w którym od kilku miesięcy nie są 
świadczone Ŝadne usługi. Zaproponowała jego usunięcie.  

4. Zapytała, czy wzorem innych miast zostanie powołana w Suwałkach Rada 
Działalności PoŜytku Publicznego.  

5. Zapytała, czy w bieŜącym roku będzie organizowany sylwester miejski  
w Parku Konstytucji 3 Maja.  

6. Odczytała pismo zawierające pytania w sprawie nowego systemu opłat  
za przedszkola – stanowi załącznik nr 12 do protokołu.  

 

Jadwiga M. Szczypiń - w związku z brakiem miejsc w suwalskich 
przedszkolach zapytała, czy Miasto jest zainteresowane zakupem  
od Międzyzakładowej Spółdzielni Mieszkaniowej w Suwałkach lokalu  
w budynku przy ulicy Daszyńskiego na potrzeby oddziału przedszkolnego.  

Krzysztof Tumialis  

1. Zapytał na jakiej podstawie została ustalona stawka 2,50 zł za godzinę 
pobytu dziecka w przedszkolu i czy Prezydent rozwaŜa podjęcie decyzji  
o obniŜeniu tej kwoty?  

2. Jakie działania mogą podjąć prywatni przedsiębiorcy w stosunku  
do pojazdów pozostawianych na prywatnych parkingach, na długi okres.  

Zbigniew De – Mezer  

1. Zwrócił się z prośbą do Prezydenta i przewodniczącej Komisji Spraw 
Społecznych i Bezpieczeństwa o wniesienie do planu pracy komisji tematu 
placów zabaw i regulaminów ich funkcjonowania jako obiektów 
uŜyteczności publicznej. Poprosił o sprawdzenie jaka jest procedura 
ustalania regulaminów placów zabaw podlegających pod samorządy. 
Zaapelował, aby w następnych budŜetach zaplanowano budowę kolejnych 
placów zabaw. Prosił, aby zastanowić się nad systemowym podejściem  
do tej sprawy 

2. Skierował prośbę do Prezydenta o przygotowanie informacji na piśmie 
zawierającej następujące dane:  
− do jakich związków, stowarzyszeń i innych podmiotów Miasto 

przystąpiło w trybie uchwał Rady Miejskiej w Suwałkach;  
− jakie korzyści z tego Miasto osiąga;  
− jakie ponosi koszty z tego tytułu;  
− jakie są plany związane z uczestnictwem w poszczególnych związkach?  
Zwrócił się jednocześnie z prośbą do przewodniczącego Komisji Strategii  
i Rozwoju Gospodarczego o wprowadzenie tego tematu do planu pracy 
komisji.  
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Zdzisław Przełomiec  

1. Zapytał, czy planowana jest w naszym mieście wymiana typowych lamp 
ulicznych na lampy solarne?  

2. Poprosił o przedstawienie planu dalszego rozwoju infrastruktury sieci 
dostępu do bezpłatnego internetu bezprzewodowego w przestrzeni 
publicznej.  

 
 

Andrzej Turowski w związku z zapowiedzią korekty rozkładu jazdy 
komunikacji miejskiej poprosił o uwzględnienie następujących zmian: 

1. uruchomienie bezpośredniego połączenia z Osiedla Północ do cmentarza 
przy ulicy Bakałarzewskiej;  

2. rozpatrzenie zwiększenia liczby transportów w godzinach rannych na ulicę 
Sejneńską w dniach nauki szkolnej.  

 
 

Józef D. Kimera  

1. Zapytał o plany utwardzenia nawierzchni na ternie giełdy samochodowej?  

2. Poruszył sprawę przeładowanych cięŜarówek niszczących suwalskie 
drogi. Zapytał, czy jest moŜliwość zmobilizowania odpowiednich słuŜb 
drogowych do nasilenia kontroli tonaŜu pojazdów i egzekwowania 
płacenia kar od przewoźników przekraczających dopuszczalne normy?  

3. Zapytał, czy dyrektor przedszkola moŜe odmówić przyjęcia dziecka  
na czas 5 godzin?  

 
 

Agnieszka Rzatkowska w związku z duŜym zainteresowaniem nowym 
programem nauki pływania w aquaparku zapytała, czy jest moŜliwość 
zorganizowania dodatkowych zajęć dla chętnych dzieci?  
 

 
Leszek Cieślik podziękował za współpracę w minionej kadencji poselskiej.  
 

 
Ad pkt. 7  
Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie 
uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Suwałkach. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 13 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 14 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 15 do protokołu.  
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Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIII/118/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2011 r. 
zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia Statutu Miejskiego Ośrodka 
Pomocy Społecznej w Suwałkach  
− załącznik nr 16 do protokołu.  
 
 

Ad pkt. 8  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia dla terenu miasta 
Suwałk liczby punktów sprzedaŜy napojów alkoholowych zawierających 
powyŜej 4,5 % alkoholu (z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spoŜycia  
poza miejscem sprzedaŜy jak i w miejscu sprzedaŜy.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 17 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 18 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIII/119/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2011 r. 
w sprawie ustalenia dla terenu miasta Suwałk liczby punktów sprzedaŜy 
napojów alkoholowych zawierających powyŜej 4,5 % alkoholu  
(z wyjątkiem piwa), przeznaczonych do spoŜycia poza miejscem sprzedaŜy 
jak i w miejscu sprzedaŜy  
− załącznik nr 19 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 9 
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia bonifikaty przy 
sprzedaŜy lokali mieszkalnych z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk. 
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 20 do protokołu.  
 



 8

Tadeusz Zamaro przedstawił opinię Komisji Strategii i Rozwoju 
Gospodarczego  
– załącznik nr 21 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 22 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 21 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   1 radny. 
 

Większością głosów została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIII/120/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2011 r. 
w sprawie udzielenia bonifikaty przy sprzedaŜy lokali mieszkalnych  
z zasobów mienia gminnego Miasta Suwałk  
− załącznik nr 23 do protokołu.  
 

Ad pkt. 10  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr IV/21/2010 
Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 grudnia 2010 r. w sprawie zmiany 
uchwały Nr LII/486/2010 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 września 
2010 r. w sprawie określenia stawek w podatku od nieruchomości na 2011 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały z poprawką 
pisarską. 
– załącznik nr 24 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 25 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z uwzględnieniem poprawki 
pisarskiej: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIII/121/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2011 r. 
w sprawie zmiany uchwały Nr IV/21/2010 Rady Miejskiej w Suwałkach z 
dnia 29 grudnia 2010 r. w sprawie zmiany uchwały Nr LII/486/2010 Rady 
Miejskiej w Suwałkach z dnia 29 września 2010 r. w sprawie określenia 
stawek w podatku od nieruchomości na 2011 r.  
− załącznik nr 26 do protokołu.  
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Ad pkt. 11  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie określenia wzorów formularzy 
deklaracji podatkowych.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały  
– załącznik nr 27 do protokołu.  
 

Dorota Jabłońska przedstawiła opinię Komisji Spraw Społecznych  
i Bezpieczeństwa  
– załącznik nr 28 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0. 
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIII/122/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2011 r. 
w sprawie określenia wzorów formularzy deklaracji podatkowych  
− załącznik nr 29 do protokołu.  
 

Ad pkt. 12  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budŜecie miasta  
na 2011 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz  
z autopoprawkami  
– załącznik nr 30 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 31 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z autopoprawkami: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

 
Jednogłośnie została podjęta: 

UCHWAŁA nr XIII/123/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2011 r. 
w sprawie zmian w budŜecie miasta na 2011 r.  
− załącznik nr 32 do protokołu.  
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Ad pkt. 13  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Miasta Suwałki na lata 2011 – 2015 r.  
 

Czesław Renkiewicz odczytał wniosek o podjęcie uchwały wraz  
z autopoprawkami  
– załącznik nr 33 do protokołu.  
 

Zdzisław Przełomiec przedstawił opinię Komisji Finansowo – BudŜetowej  
– załącznik nr 34 do protokołu.  
 

Głosowanie nad projektem uchwały wraz z  autopoprawkami: 
– za przyjęciem głosowało   – 23 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   0.  
 

Jednogłośnie została podjęta: 
UCHWAŁA nr XIII/124/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2011 r. 
w sprawie zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Miasta Suwałki  
na lata 2011 – 2015 r.  
− załącznik nr 35 do protokołu.  
 

 
Ad pkt. 14  
Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi Wandy B.  
na działalność Prezydenta Miasta Suwałk.  
 

 
Zbigniew De – Mezer przedstawił opinię Komisji Rewizyjnej  
− załącznik nr 36 do protokołu.  
 

 
Głosowanie nad uchwałą: 
– za przyjęciem głosowało   – 22 radnych, 
– przeciw      –   0, 
– wstrzymało się od głosu   –   1 radny. 
 

 
Większością głosów została podjęta: 

UCHWAŁA nr XIII/125/2011 
Rady Miejskiej w Suwałkach 

z dnia 28 września 2011 r. 
w sprawie rozpatrzenia skargi Wandy B. na działalność Prezydenta Miasta 
Suwałk 
− załącznik nr 37 do protokołu.  
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Ad pkt. 15 
Udzielenie odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.  

Czesław Renkiewicz udzielił odpowiedzi:  
 

Annie Ruszewskiej:  

1. Przyłączył się do apelu skierowanego do Policji o częste kontrole 
motocyklistów, którzy notorycznie łamią przepisy drogowe.  

2. W kwestii transmisji online uroczystości odbywających się w sali obrad 
ratusza obiecał, Ŝe rozwaŜy tę propozycję mimo stwierdzonej niskiej 
oglądalności obrad Rady Miejskiej.  

3. W sprawie nieczynnego kiosku przy ulicy Kościuszki poinformował,  
iŜ zostania podjęte działania w celu ustalenia własności tego obiektu oraz 
kontroli wpływów naleŜnych opłat.  

4. W kwestii powstania rady do spraw organizacji pozarządowych 
poinformował, iŜ trwają rozmowy, ale decyzję o powstaniu takiego 
gremium musieliby podjąć radni. Przypomniał równieŜ, Ŝe trwają prace nad 
utworzeniem w Suwałkach Centrum Organizacji Pozarządowych.  

5. W sprawie sylwestra w Parku Konstytucji 3 Maja poinformował,  
iŜ co roku, w parku jest rozkładane lodowisko, które stanowi powaŜną 
przeszkodę w organizacji tego typu zgromadzenia. Poza tym organizacja 
takiej imprezy jest duŜym wydatkiem – rzędu ok. 30 tys. zł.  
To są argumenty, które przemawiają za odstąpieniem od organizacji tego 
typu imprez.  

6. W kwestii opłat za pobyt dzieci w przedszkolach udzielona zostanie 
odpowiedź pisemna ponadto, informacja zostanie zamieszczona na stronie 
internetowej Urzędu Miejskiego w Suwałkach.  

 

Jadwidze M. Szczypiń – w kwestii zakupu lokalu na potrzeby oddziału 
przedszkolnego odpowiedział, iŜ Miasto nie jest zainteresowane zakupem 
lokalu, tylko dzierŜawą. Przypomniał, Ŝe nabycie, zgodnie z procedurą 
wydatkowania środków publicznych, moŜliwe jest tylko w ramach przetargu. 
Wówczas naleŜałoby rozwaŜyć wszystkie przedstawione oferty, które mogłyby 
się pojawić. Miastu zaleŜy, aby filia przedszkola funkcjonowała na osiedlu 
Niepodległości.  
 

Krzysztofowi Tumialisowi –  

W sprawie problemu z porzuconymi pojazdami poinformował, iŜ, jeśli  
to dotyczy terenów publicznych kwestia ta ma swoją regulację w prawie  
o ruchu drogowym. Natomiast w sytuacji jeśli dany pojazd stoi na prywatnej 
nieruchomości, to właściciel danego terenu powinien wyegzekwować  
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od właściciela pojazdu jego zabranie na drodze cywilnej. SłuŜby miejskie  
nie mają prawa usuwać pojazdów znajdujących się na prywatnych gruntach.  
 

Zbigniewowi De – Mezerowi  

1. W sprawie placów zabaw stwierdził, iŜ nie ma potrzeby tworzenia 
programu budowy nowych placów zabaw, poniewaŜ wszystko jest zaleŜne 
od moŜliwości budŜetowych. Przy konstrukcji budŜetu środki są dzielone 
na zadania priorytetowe, przede wszystkim na te, które mają szansę  
na dofinansowanie ze środków zewnętrznych. Oczywiście place zabaw są 
potrzebne i na pewno będą budowane kolejne w ramach moŜliwości 
finansowych.  

Łukasz Kurzyna dodał, iŜ regulaminy są wywieszone na placach zabaw 
administrowanych zarówno przez OSiR jaki i ZBM. Wyjaśnił, iŜ podstawą 
przyjęcia regulaminu są zarządzenia podmiotów, które administrują danym 
terenem.  

2. Informacja w sprawie przynaleŜności Miasta Suwałk do związków  
i stowarzyszeń zostanie przygotowana na piśmie. Dodał, iŜ materiał ten 
zostanie równieŜ opublikowany na stronie internetowej urzędu.  

 

Zdzisławowi Przełomcowi  
1. W sprawie wprowadzenia na suwalskie ulice oświetlenia solarnego 

odpowiedział, Ŝe tego typu oświetlenie jest zbyt drogie. Obecnie w mieście 
ponad 90 % oświetlenia stanowią lampy sodowe. Są to lampy sprawdzone  
i ekonomiczne.  

Łukasz Kurzyna dodał, iŜ po analizie pilotaŜu oświetlenia solarnego  
na jednej z miejskich ulic okazało się, Ŝe wymiana oświetlenia  
na 10 lampach kosztowałaby 50 tys. zł, co zwróciłoby się w okresie średnio 
7 – 8 lat. Poza tym trudno jest jeszcze praktycznie określić trwałość lampy 
ledowej, mimo zapewnień producentów, poniewaŜ istnieją one na rynku 
dopiero od ok. 3 lat.  

2. W sprawie hotspotu, poinformował, iŜ obecnie, bezpłatnie moŜna korzystać 
w mieście z Internetu w parku Konstytucji 3 Maja, parku Marii 
Konopnickiej, na „Kaczym Dołku”, nad Zalewem Arkadia, w pasaŜu Grand 
– Synthe, w aquaparku, na dworcu autobusowym, w Państwowej WyŜszej 
Szkole Zawodowej, w ratuszu i przy szkołach podstawowych nr 7, 10 i 11. 
Wkrótce powstanie kolejna strefa na stadionie przy ulicy Zarzecze. 
Poinformował równieŜ, iŜ będą instalowane hotspoty  w innych miejscach 
publicznych, jednak obecnie procedura jest bardziej skomplikowana. 
Zmieniły się przepisy i uruchomienie nowego hotspotu wymaga zgody 
Prezesa Urzędu Komunikacji Elektronicznej poprzedzonej 
przeprowadzeniem konsultacji z operatorami telekomunikacyjnymi 
działającymi na rynku. UKE podkreśla, Ŝe wprowadzono nowe zasady  
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ze względu na to, iŜ miały miejsce wypadki naduŜywania hotspotów  
w miejscach publicznych, czyli np. sygnał internetowy docierał poza 
budynki czy miejsca uŜyteczności publicznej. Tym samym bezpłatny 
socjalny internet zamiast być tylko pomocą dla wykluczonych cyfrowo,  
jest po prostu konkurencją dla komercyjnych dostawców sieci.  

 

Józefowi D. Kimerze  

1. W sprawie planów utwardzenia nawierzchni na terenie giełdy 
samochodowej poinformował, iŜ najprawdopodobniej giełda zostanie 
przeniesiona w pobliŜe głównego wejścia na stadion piłkarski gdzie są juŜ 
urządzone parkingi.  

2. W kwestii przeładowanych cięŜarówek niszczących suwalskie drogi  
i nasilenia kontroli w tym zakresie poinformował, iŜ miesiąc temu została 
uruchomiona waga. Z informacji uzyskanych od Inspekcji Ruchu 
Drogowego wynika, iŜ dotychczasowe kontrole potwierdzają fakt,  
Ŝe generalnie łamane są przepisy przez przewoźników lokalnych, a nie 
tranzytowych. Wpływy z kar nakładanych przez ITD na przewoźników  
w ruchu lokalnym będą kierowane do kasy miejskiej, natomiast  
w przypadku pojazdów w ruchu tranzytowym do budŜetu państwa.  

 

Agnieszce Rzatkowskiej w kwestii organizacji dodatkowych grup nauki 
pływania w aquaparku opowiedział, iŜ jest to temat otwarty, który stanowi pole 
do działania kierownictwa aquaparku.  
 

Marek Buczyński udzielił odpowiedzi:  
 

Annie Ruszewskiej (ad.1 ) oraz Józefowi D. Kimerze w sprawie moŜliwości 
przyjęcia dziecka do przedszkola na 5 godzin odpowiedział, Ŝe jest taka 
moŜliwość w przedszkolu, w którym funkcjonuje oddział pięciogodzinny  
lub do oddziału pięciogodzinnego funkcjonującego przy szkole. Takie oddziały 
są w Przedszkolu nr 8. Przyznał, iŜ celem na przyszłość jest elastyczny czas 
pracy przedszkola. Niestety przy obecnych uregulowaniach prawnych jest to 
niemoŜliwe.  
 

Annie Ruszewskiej w sprawie organizacji pracy przedszkoli:  

2. Karty zgłoszenia dziecka do przedszkola, tak jak kaŜdą umowę, moŜna 
aneksować.  

3. Przeliczanie godzin pobytu dziecka w przedszkolu odbywa się na 
podstawie zadeklarowanej liczby godzin w umowie o realizację 
świadczeń przez przedszkole. Jeśli rodzic deklaruje pobyt dziecka  
w godz. 740 – 1540, czyli 8 godzin – z tego 5 godzin bezpłatna podstawa 
programowa oraz 3 godziny ponad podstawę. JeŜeli natomiast rodzic 
zadeklaruje, iŜ dziecko będzie uczęszczało do przedszkola od godz. 740  
do 1541, to płaci za kaŜdą rozpoczętą godzinę, czyli za 9 godzin.  
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4. Zgodnie z realizacją podstawy programowej dla kaŜdego oddziału 
przedszkolnego jest prowadzony dziennik obecności dzieci, w którym są 
odnotowywane godziny przyprowadzania i odbioru dzieci. JeŜeli zdarzają 
się przypadki, Ŝe rodzice odbierają dziecko w innym czasie niŜ 
zadeklarowanym w umowie, proponuje się aneksowanie umowy w celu 
ponownego uzgodnienia przez strony czasu pobytu dziecka  
w przedszkolu.  

5. Rodzic zapisując dziecko do oddziału tzw. całodziennego w przedszkolu 
jest zobowiązany zadeklarować 3 posiłki dziennie. Nie moŜna 
doprowadzić do sytuacji, Ŝe część dzieci je posiłek, a część nie. Opłata za 
posiłki odzwierciedla tylko koszt wsadu do kotła. W br. została ona 
skalkulowana w kwocie 6 zł. Nadmienił, Ŝe jest moŜliwość 
dofinansowania ciepłego posiłku w ramach realizacji wieloletniego 
programu „Pomoc państwa w zakresie doŜywiania”. Na przestrzeni 
ostatniego półrocza z takiej moŜliwości skorzystało 140 dzieci  
w przedszkolach.  

W kwestii zainstalowania czytników w suwalskich przedszkolach stwierdził,  
iŜ sprawa ta wymaga szczegółowej analizy i przemyślenia.  
 

Krzysztofowi Tumialisowi  w sprawie podstawy określenia stawki 2,50 zł  
za godzinę pobytu w przedszkolu wyjaśnił, iŜ kwota ta wynika z kalkulacji 
kosztów. Kalkulacja ta była przedstawiona Komisji Oświaty i Wychowania  
w marcu. Nadmienił, iŜ wcześniej obowiązywała rodzica tzw. opłata stała – 
niezaleŜnie od tego czy dziecko było codziennie obecne w placówce. Na mocy 
obecnych uregulowań, jeśli dziecko było we wrześniu nieobecne,  
w październiku rodzic otrzyma zwrot pieniędzy za kaŜdy dzień absencji.  
Podał przykład miasta Poznania, gdzie taki system naliczania opłat funkcjonuje 
juŜ od roku. W efekcie samorząd zapłacił więcej za pobyt dziecka  
w przedszkolu niŜ rodzice.  
 

 
Łukasz Kurzyna udzielił odpowiedzi: 
 

Andrzejowi Turowskiemu w sprawie korekty rozkładu jazdy komunikacji 
miejskiej: 

1. bezpośrednie połączenie z Osiedla Północ do cmentarza przy ulicy 
Bakałarzewskiej – poinformował, iŜ funkcjonuje dogodne połączenie  
z przesiadką na ulicy Kościuszki przy Hotelu Dom Nauczyciela. Uwagi  
do nowego rozkładu jazdy będą przyjmowane do 4 października. Następnie 
na spotkaniu z firmą zewnętrzną, która uczestniczyła w opracowaniu 
nowego systemu komunikacji w mieście, wszystkie postulaty będą brane 
pod uwagę i ponownie analizowane.  
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2. Kwestii rozpatrzenia zwiększenia liczby transportów w godzinach rannych 
na ulicę Sejneńską w dniach nauki szkolnej do tej pory nikt nie zgłosił. 
Temat ten zostanie równieŜ przeanalizowany. Nadmienił, iŜ były juŜ 
problemy z brakiem wystarczających miejsc w autobusach, które zostały 
rozwiązanie dzięki drobnej korekcie czasowej lub dublowaniu autobusów 
np. na linii nr 19.  

 
 

 
Ad pkt. 16  
Wolne wnioski  
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ do wglądu w Biurze Rady Miejskiej 
znajduje się następująca korespondencja:  

− Poseł na Sejm RP Kazimierz Gwiazdowski przesłał do wiadomości zapytanie 
i odpowiedź skierowane do Ministerstwa Spraw Zagranicznych w sprawie 
ratyfikacji umowy o małym ruchu granicznym między Polską a Białorusią;  

− Dyrektor Samodzielnego Publicznego Szpitala Wojewódzkiego w Suwałkach 
zwrócił się z prośbą o przyznanie dotacji na zakup niezbędnego sprzętu 
medycznego na potrzeby pracowni endoskopii.  

 

 
Jadwiga Szczypiń wnioskowała o zwoływanie Komisji Oświaty i Wychowania 
nawet wówczas jeŜeli w planie pracy nie przewidziano tematów  
do zaopiniowania przez komisję.  
 

 
Andrzej Chuchnowski przypomniał, iŜ Komisje zwołuje jej przewodniczący,  
a kaŜdy z członków komisji ma prawo zwrócić się do przewodniczącego  
z prośbą o zwołanie posiedzenia.  
 

 
Czesław Renkiewicz w odniesieniu do kwestii opłat za pobyt dziecka  
w przedszkolu przyznał, iŜ jest to temat budzący wiele emocji i kontrowersji  
w całym kraju. Przykład Poznania pokazał, Ŝe samorząd musi dopłacać  
do przedszkoli. Na gruncie suwalskim pierwsze kalkulacje zostaną 
przedstawione w październiku. Materiał zostanie przedłoŜony pod dyskusję 
Komisji Oświaty i Wychowania.    

 
Ad pkt 17  
Zamknięcie obrad. 
 
 

Andrzej Chuchnowski poinformował, iŜ kolejna sesja planowana jest  
w terminie 26 października 2011 r. o godz. 1000 i poświęcona będzie 
rozpatrywaniu tematów zgłoszonych do Planu pracy Rady Miejskiej  
w Suwałkach na 2011 rok i rozpatrzeniu projektów uchwał wynikających  



 16

z bieŜącej pracy Prezydenta Miasta oraz wyborom ławników do Sądu Rejonowego 
w Suwałkach oraz Sądu Okręgowego w Suwałkach na kadencję 2012 – 2015.  
 

 
Andrzej Chuchnowski kończąc obrady XIII Sesji Rady Miejskiej podziękował 
przybyłym za uczestnictwo w sesji oraz radnym za aktywny udział w obradach  
i stwierdził zamknięcie XIII obrad Rady Miejskiej w Suwałkach.  
 

Na tym protokół zakończono.  
          

   Przewodniczący  
         Rady Miejskiej w Suwałkach  
 
                Andrzej Chuchnowski  
 

 
 
 
Protokołowała: 
 
Ewa Kasjanowicz  
Podinspektor  
w Biurze Rady Miejskiej  
Urzędu Miejskiego w Suwałkach  


